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PROJEKT 

 

 

 

 

 

RADA GMINY GNIEZNO 

 

Protokół nr LXII/2023 
 

z LXII sesji Rady Gminy Gniezno VIII kadencji w dniu 23 lutego 2023 r.                                   

w sali obrad Urzędu Gminy Gniezno. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych. Nieobecna radna Maria 

Brykczyńska.                      

 

 

W sesji uczestniczyli również: 

1. Wójt Gminy Gniezno – Maria Suplicka, 

2. Skarbnik Gminy Gniezno – Lidia Lebizon, 

3. Sekretarz Gminy Gniezno – Hanna  Wrzaskowska, 

4. Kierownik Referatu Gospodarki i Rozwoju – Robert Błoch, 

5. Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gnieźnie – Mariusz Jopa, 

6. p.o. Dyrektora Centrum Usług Wspólnych Gminy Gniezno – Renata Olejniczak, 

7. Mecenas – Justyna Nowak. 
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Porządek obrad LXII sesji Rady Gminy Gniezno: 

1. Otwarcie LXII sesji Rady Gminy Gniezno i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołów z LVIII i LIX sesji Rady Gminy Gniezno.  

3. Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie międzysesyjnym, w tym z 
realizacji uchwał.  

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o  działaniach  podejmowanych  w  
okresie międzysesyjnym. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmiany uchwały budżetowej na 2023 r., 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno 
na lata 2023-2030, 

c) zmieniająca uchwałę nr LIV/360/2018 Rady Gminy Gniezno z dnia 24 września 2018r. 
w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
niektórych nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach i w szkołach prowadzonych 
przez Gminę Gniezno, 

d) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, 
którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi na rzecz Gminy Gniezno oraz w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków 
i transportu nieczystości ciekłych, 

e) uchwalenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Gniezno w 2023 roku, 

f) powierzenia Miastu Gniezno przez Gminę Gniezno zadania publicznego w zakresie 
realizacji obowiązku zapewnienia opieki bezdomnym psom wyłapywanym na 
terenie Gminy Gniezno w 2023 roku, 

g) przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Gniezno, 

h) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Dalki, 

i) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Goślinowo /dz. 114, 115/, 

j) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Goślinowo /dz. 116/, 

k) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Goślinowo /dz. 219/1/, 

l) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Obora, 

m) zmiany uchwały nr X/66/2019 Rady Gminy Gniezno z dnia 19 czerwca 2019 r. w 
sprawie Statutu Gminy Gniezno. 
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6. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych.  

7. Zapytania i wolne głosy.  

8. Zakończenie obrad LXII sesji Rady Gminy Gniezno.  
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Przebieg LXII sesji Rady Gminy Gniezno w dniu 23 lutego 2023 r. 

 

1. Otwarcie LXII sesji Rady Gminy Gniezno i przyjęcie porządku obrad 

 

Obrady LXII sesji Rady Gminy Gniezno rozpoczęto o godz. 13.08. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Otwieram LXII sesję Rady Gminy Gniezno. Sesja została zwołana 

na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym – Dz. U. z 2023 poz. 

40. 

Witam serdecznie Wójta Gminy Gniezno – Panią Marię Suplicką. Witam Panie i Panów radnych. 

Witam sołtysów Gminy Gniezno obecnych dzisiaj na sesji. Witam wszystkie osoby, które obserwują 

sesję w Internecie. Witam pracowników Urzędu Gminy, którzy siedzą w części dla gości. 

Szanowni Państwo, zgodnie z listą obecności na sali obecnych jest 14 radnych, nieobecna jest Pani 

radna Maria Brykczyńska. W tym momencie wszystkie uchwały podejmowane będą prawomocne. 

Jeżeli w trakcie obrad coś się będzie zmieniało to będę Państwa o tym na bieżąco informował.  

Przy okazji proszę o zalogowanie się do systemu głosowania, abyśmy sprawdzili czy jest to zgodne z 

listą obecności. Dziękuję bardzo, mam 14 obecnych w systemie co jest tożsame z Państwa podpisami 

na liście obecności. 

Zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym, obrady rady są transmitowane i utrwalane 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Porządek obrad Państwo otrzymali w dniu zwołania sesji i jest on wszystkim radnym znany. 

Czy ktoś z Państwa radnych składa może wniosek o zmianę porządku obrad? Przypominam, że zgodnie 

art. 20 ust. 4 ustawy o samorządzie gminnym, rada gminy może wprowadzić zmiany w porządku 

bezwzględną większością ustawowego składu rady, a większość bezwzględna jest osiągnięta, gdy 

podczas głosowania liczba głosów za wnioskiem jest większa od sumy głosów przeciw i wstrzymujących 

się. Aby wniosek został przyjęty, liczba osób popierających go musi stanowić więcej niż 50% wszystkich 

głosów. 

Nie mam żadnego zgłoszenia, więc uznaję, że będziemy pracować zgodnie z porządkiem, który Państwo 

otrzymali w dniu zwołania sesji. 

Drodzy Państwo, taka informacja – rok temu o tej porze rozpocząłem sesję chwilą ciszy. Dzisiaj też bym 

chciał, żebyśmy powstali i chwilą ciszy uczcili wszystkie ofiary tej nieszczęsnej wojny, która się toczy za 

naszymi granicami. Proszę o powstanie i uczczenie ofiar wojny na Ukrainie.  

Dziękuję Państwu, dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, to już minął rok. 

Szanowni Państwo, pierwszy punkt mamy zrealizowany. Przechodzimy do punktu 2 – Przyjęcie 

protokołów z LVIII i LIX sesji Rady Gminy Gniezno. 

 

2. Przyjęcie protokołów z LVIII i LIX sesji Rady Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Protokół z sesji LVIII był umieszczony na stronie internetowej. Nikt 

z Państwa radnych nie wniósł uwag. Jeżeli w tym momencie nikt nie ma uwag to uznaję, że protokół z 

tej sesji będzie w wersji umieszczonej protokołem obowiązującym. 

Podobnie protokół z sesji LIX, który również był umieszczony na stronie internetowej. Nikt z Państwa 

nie wniósł uwag. Jeżeli teraz nie ma z Państwa strony obiekcji to uznaję, że wersja umieszczona jest 

wersją obowiązującą. Dziękuję bardzo, zamykam punkt 2 i przechodzimy do punktu 3 – Sprawozdanie 

Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie międzysesyjnym, w tym z realizacji uchwał. 
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3. Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie międzysesyjnym, w tym z realizacji 
uchwał 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Zapraszam Wójta Gminy Gniezno – Panią Marię Suplicką – na 

mównicę i oddaję głos. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, przedstawiam sprawozdanie z 

działalności w okresie międzysesyjnym.  

Jesteśmy w trakcie ocen postępowań o zamówienie publiczne na następujące zadania: 

- 3 sieci wodociągowe w m. Piekary, Mnichowo i Dalki; 

- jesteśmy w toku postępowania o zlecenie projektu na budowę drogi na os. Kwiatowym w 

Modliszewie, na os. Europejskim w Pyszczynie; 

- jesteśmy także w trakcie oceny ofert na zadania budowy sieci kanalizacyjnej w m. Jankowo Dolne, os. 

Południowe; 

- budowa drogi gminnej w m. Wełnica na os. Łąkowym. 

To są zadania, do których jesteśmy w trakcie wyłonienia wykonawcy. 

Ogłoszone postępowania mamy na: 

- budowa chodnika w m. Osiniec w ciągu drogi gminnej, Aleja Pierwsza i Jedenasta; 

- budowa sieci wodociągowej w trzech miejscowościach – Szczytniki Duchowne, Kalina i Lulkowo. 

Tak jak powiedziałam – to są ogłoszone postępowania. Otwarcie ofert następuje między 8 a 13 marca 

w zakresie tych zadań. 

Podpisane umowy: 

- przebudowa drogi gminnej w m. Wełnica-chodnik (podpisanie nastąpiło 15 lutego); 

- przebudowa drogi gminnej Wola Skorzęcka - budowa chodnika (podpisano umowę 17 lutego); 

- bieżące remonty dróg gminnych o nawierzchni bitumicznej (umowa została podpisana 7 lutego); 

- bieżące remonty dróg gruntowych i tłuczniowych (umowa została podpisana w dniu dzisiejszym). 

Rozstrzygnięto również zapytania na projekty sieci wodociągowej w ujętych planach budżetowych na 

bieżący rok. Wszystkie zadania inwestycyjne do tej pory mieszczą się w ustalonym budżecie. 

Pozostałe działania: 

W dniu 3 lutego Gmina Gniezno złożyła 4 wnioski do Wojewody Wielkopolskiego w ramach konkursu 

na dofinansowanie zadań polegających na remontach dróg gminnych z Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg. Do remontów zgłosiliśmy następujące drogi: Aleja Pierwsza i Jedenasta w m. Osiniec, Aleja 

Kasztanowa w m. Osiniec, droga gminna w m. Strzyżewo Smykowe – jest to droga przy strażnicy OSP, 

droga gminna w Mnichowie – od drogi powiatowej w kierunku ul. Fiołkowej. 

Referat Podatków i Opłat Lokalnych w ostatnim czasie skupiał się na przygotowaniu i dostarczeniu 

decyzji podatkowych. Łącznie tych decyzji przygotowano 6127. Bardzo dziękuję wszystkim sołtysom, 

którzy zaangażowali się w dostarczenie decyzji podatkowych – bardzo to ułatwiło sprawę. 

Pozostałe decyzje, których nie udało się dostarczyć, dostarczają odpowiednio wyznaczeni pracownicy.  

Referat Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Spraw Lokalnych prowadzi na bieżąco zadania zgodnie z 

właściwością Referatu.  

Z zadań pozostałych: 

Kolejny raz Gmina Gniezno wsparła Wielką Orkiestrę Świątecznej Pomocy. W ramach tego wsparcia 

m.in. dofinansowano 4 Koła Gospodyń Wiejskich w kwocie 1.800,00 zł, jak również przekazaliśmy 

środki na IV edycję Biegu z Pierwszej Stolicy do Stolicy w kwocie 1.000,00 zł. 

27 stycznia odbyła się z inicjatywy OSP Mnichowo zabawa karnawałowa dla sołtysów, rad sołeckich i 

druhów OSP z Gminy Gniezno, w sali wiejskiej w Piekarach. Frekwencja dopisała i jak najbardziej to 

przedsięwzięcie można uznać za udane. Po raz pierwszy uczestnikami takiej zabawy byli sołtysi, 
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członkowie rad sołeckich i druhowie. Bardzo dobra integracja, inna niż do tej pory. Poza służbową 

drogą załatwiania spraw mogliśmy spotkać się towarzysko z osobami, które działają na terenie naszych 

sołectw.  

5 lutego ruszyły zapisy na Bieg Tropem Wilczym w Modliszewku. Blisko 300 pakietów startowych 

zostało rozdysponowanych w bardzo szybki sposób. Można nadal liczyć się z tym, że można wziąć udział 

w biegu. Niestety już pakiety zostały wyczerpane, więc poza pakietami jeszcze można uczestniczyć w 

tym przedsięwzięciu. 

16 lutego świętowaliśmy Tłusty Czwartek. Stało się to już tradycją naszej gminy. Po raz piąty Koła 

Gospodyń Wiejskich zaangażowały się w przygotowanie pączków - 6 Kół – Jankowo Dolne, Szczytniki 

Duchowne, Wola Skorzęcka, Modliszewo, Strzyżewo Paczkowe oraz Zdziechowa. Sprzedano w tym 

dniu 2000 pączków - na terenie parkingu był rozłożony namiot i można było zakupić. Impreza z roku na 

rok cieszy się coraz większym zainteresowaniem. Ma to wymiar właściwie dwojakiego rodzaju - 

na pewno jest to dobra akcja promująca naszą gminę. Pączki pojechały poza gminę - nawet powiem, 

że mam sygnał, że wyjechały za granicę naszego kraju. Drugi wymiar to integracja społeczności.  

Jest to doskonała okazja, żeby się spotkać; żeby przy okazji porozmawiać – są podwójne korzyści.  

17 lutego odbyło się niecodzienne wydarzenie. Można było poznać historię sztandaru Towarzystwa 

Powstańców i Wojaków ze Zdziechowy. Sztandar po raz pierwszy został eksponowany poza muzeum, 

gdzie aktualnie jest przechowywany. Wprowadzeniem do historii sztandaru była krótka prelekcja na 

temat bitwy pod Zdziechową. Sztandar do zbiorów muzeum trafił w roku 2017 przypadkiem – został 

zakupiony ze zbiorów antykwariatu. Sztandar przechowywany był w ukryciu przez okres II wojny 

światowej w obawie przed okupantem, a organizatorem spotkania była Gminna Biblioteka w 

Zdziechowie wraz z Muzeum Pierwszych Piastów na Lednicy.  

W sobotę 18 lutego reprezentowałam gminę w Regionalnych Zawodach Radnych, Wójtów, 

Burmistrzów, Prezydentów i Starostów w Tenisie Stołowym, które odbyły się w Witkowie. Udział w tym 

wydarzeniu wzięło ponad 130 samorządowców z 30 gmin. Impreza to przede wszystkim była 

integracja, ale również zdrowa, sportowa rywalizacja. Oczywiście też bardzo dobra rozrywka i okazja 

do wymiany doświadczeń jak i innej wiedzy na temat naszej bieżącej pracy w samorządach. 

Można powiedzieć, że chwilę temu wróciłam z Komendy Powiatowej Straży Pożarnej, w której odbyła 

się uroczystość mianowania przejęcia obowiązków przez nowego Komendanta.  

Nowym Komendantem Straży Pożarnej została pani Marta Kacprzycka. Jednocześnie też pożegnaliśmy 

dotychczasowego Komendanta Mariusza Dębskiego, który przechodzi na kolejne stanowisko do 

Wągrowca. Gratulacje, życzenia i podziękowania za dotychczasową współpracę w imieniu gminy 

przekazałam odchodzącemu Komendantowi i wstępującej pani Marcie na stanowisko Komendanta.  

Sprawozdanie z realizacji uchwał: 

- w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. i uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Gniezno – w realizacji; 

- uchwała w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu 

zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców – w realizacji; 

- w sprawie określenia kryteriów uwzględnianych na drugim etapie rekrutacji do przedszkoli i 

oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Gniezno, liczby punktów przyznawanych za poszczególne kryteria oraz określenia dokumentów 

niezbędnych do ich potwierdzenia – w realizacji; 

- w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Gniezno w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie dożywiania – w realizacji; 

- w sprawie szczegółowych zasad przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, w tym 

specjalistyczne usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania, częściowego lub całkowitego zwolnienia od 

opłat, trybu pobierania opłat, z zakresu zadań własnych gminy – w realizacji; 
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- zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Gniezno – w realizacji; 

- w sprawie rozpatrzenia petycji Pana J.K. z dnia 22 lipca 2022 r. dotyczącej utworzenia Młodzieżowej 

Rady Gminy – zrealizowana; 

- w sprawie rozpoznania petycji Ogólnopolskiego Stowarzyszenia Kominki i Piece w sprawie 

wprowadzenia zerowej stawki VAT na drewno opałowe – zrealizowana. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Wójt za sprawozdanie. Czy Państwo radni do tego 

punktu mają pytania? Mam zgłoszenie – Pan radny Marian Kaźmierczak. 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący. Pani Wójt poinformowała, że w 

piątek w ubiegłym tygodniu miało miejsce spotkanie w szkole w Zdziechowie, zorganizowane przez 

bibliotekę gminną oraz Muzeum Początków Państwa Polskiego, poświęcone przedstawieniu historii i 

stanu faktycznego sztandaru, który bodajże w 26. roku został ufundowany na rzecz tego Koła 

Powstańczego w Zdziechowie. Takich sztandarów w powiecie gnieźnieńskim były 4 – Zdziechowa, 

Witkowo, Kłecko i Czerniejewo. Powiem, że była to bardzo piękna, dobrze przygotowana uroczystość, 

ale… Niestety mam „ale”. Wielka szkoda, że poprzez zaniechania z naszej strony, ze strony gminy, mimo 

że mijają 4 lata za moment, w dalszym ciągu nie mamy Izby Tradycji. Rada sołecka Zdziechowy 

występowała z wnioskiem, ja występowałem z interpelacją, jakieś działania były podejmowane – 

bardzo rozumiem je jako działania pozorne, skoro nie przyniosły efektu. Coś, co powinno być promocją 

Gminy Gniezno jako ewenement, bo w Gnieźnie właściwie mamy Muzeum Powstania, to które 

powstało w Starym Ratuszu i nigdzie więcej. My mamy całą masę pamiątek, mamy grupę 

rekonstrukcyjną w Zdziechowie, jest sztandar – można by to było wszystko wyeksponować. To jest coś, 

co powinno być elementem chluby i chwały dla naszej gminy, a my przechodzimy do porządku 

dziennego nad tym, że ten sztandar znajduje się, bo nie ma miejsca i nie ma się gdzie znaleźć, w 

Muzeum Początków Państwa Polskiego. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Panie radny, ale on jest własnością muzeum. Ten sztandar nie będzie… 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Sekundeczkę, Pani Wójt. Ja wiem, że jest własnością, bo został 

przekazany, ale nic nie stoi na przeszkodzie, gdyby była Izba Tradycji, żeby muzeum przekazało go do. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Wypowiada się Pan za muzeum tutaj. 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Jeżeli coś się nie stało to nie możemy mówić, że… Ja mówię o tym, że 

mieliśmy czas po stuleciu powstania. 104 rocznica minęła i nic w tym zakresie nie zrobiliśmy. 

Nie wiem czy dlatego, że nie czujemy; czy dlatego, że nam jest wszystko jedno. Było powstanie i co z 

tego, że było. Zdziechowa powinna być uhonorowana tym, że tam się będzie znajdowała Gminna Izba 

Tradycji Powstania Wielkopolskiego – nie w szkole, tylko w odrębnym pomieszczeniu tak, żeby wszyscy, 

którzy będą chcieli o każdej porze mogli do tej Izby zajrzeć. Za moment ludzie, którzy posiadają 

pamiątki umrą i nie będzie kto tych pamiątek miał przekazać i wtedy już będziemy mogli powiedzieć, 

że jest pozamiatane. Dziękuję. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Ja odniosę się do tej wypowiedzi, bo wielokrotnie Państwa informowałam, że 

na powstanie Izby Pamięci został przygotowany i złożony projekt o dofinansowanie. Wartość projektu 

jest, jak dobrze sobie przypominam, około 80.000,00 zł. Projekt został złożony rok temu i oczekujemy 

na rozstrzygnięcie w tej sprawie. Dopóki nie będziemy mieli jednoznacznej decyzji co do pozyskanego 
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dofinansowania, trudno żebyśmy rozpoczynali inne działania. Mogłoby się okazać, że one są nie do 

końca zgodne z tym, co zaplanowaliśmy w projekcie. Ja Państwa też wielokrotnie prosiłam o 

cierpliwość, bo tutaj rozstrzygnięcie tego konkursu nie leży w naszym zakresie ani w naszej gestii, 

żebyśmy mieli wpływ na to, aby szybciej zostało to rozstrzygnięte. 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Pani Wójt, oczywiście, że mieliśmy informacje. Pierwszą informację 

mieliśmy taką, że Koło Gospodyń Wiejskich do Szlaku Piastów występowało, potem była kolejna 

informacja, potem to o czym Pani Wójt mówiła. Czy ktoś występował do Ministerstwa Kultury i 

Dziedzictwa Narodowego? Nie pamiętam. To tam są pieniądze takie, jakie nam są potrzebne na to, 

żeby stworzyć Izbę Tradycji z prawdziwego zdarzenia, w związku z tym podtrzymuję to co powiedziałem 

– działania te, które są, na razie odbieram jako ruchy pozorne. Zdziechowie się to należy i koniec. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Panie radny, nie można traktować tego jako działania pozorne, bo my czyniliśmy 

zabiegi, a dzisiaj tutaj posługiwanie się hasłem typu „czy wnioskowaliśmy do Ministerstwa”… Panie 

radny, aby wnioskować o dofinansowanie na określone zadania, trzeba spełniać określone kryteria. Ja 

mogę też powiedzieć, że chcemy wnioskować do kongresu Stanów Zjednoczonych. Mogę też tak 

powiedzieć, ale trzeba spełniać określone kryteria. My pracujemy w realiach, a nie w jakimś kosmicznej 

przestrzeni, w której możemy sobie rzucać, że możemy wnioskować do Ministerstwa i jeszcze do 

innych instytucji. Wnioskujemy tam, gdzie jest możliwe uzyskanie dofinansowania, gdzie spełniamy 

kryteria. Tak jak powiedziałam – złożyliśmy projekt na dofinansowanie Izby Pamięci i czekamy na 

rozstrzygnięcie. Uważam, że powinno nastąpić zakończenie tej dyskusji. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pan radny się odniósł do sprawozdania. Czy Państwo radni jeszcze 

do punktu „Sprawozdanie” chcieliby się odnieść? Ja mam podziękowanie, Pani Wójt, w imieniu 

mieszkańców, sołtysa, rady sołeckiej za to, że udało się doprowadzić budowę chodnika na Wełnicy do 

etapu podpisania umowy. To było tak skomplikowane zadanie, ciągnęło się właściwie od początku tej 

kadencji, ale dzięki determinacji Pani Wójt i Działu Inwestycji w osobie Kierownika Roberta Błocha i 

całego zespołu, udało się faktycznie do zadanie zrealizować, a przynajmniej początek – podpisać 

umowę, znaleźć firmę, która to wykona. Właściwie nie było dnia kiedy tu nie wchodziłem, kiedy nie 

było problemu – a to problem z tym, problem z tamtym. Udało się wszystko jakość rozwiązać i ufam, 

że w przeciągu maksymalnie 4-5 miesięcy chodnik powstanie. Dziękuję jeszcze raz, bo rzeczywiście to 

jest ważny fragment chodnika dla wszystkich uczestników ruchu – nie tylko mieszkańców, ale 

wszystkich przejeżdżających z Winiar do Jankowa i w drugą stronę. Będzie faktycznie w tym miejscu 

zdecydowanie bezpieczniej. Dziękuję. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Dziękuję, przyjmuję dla całego zespołu pracującego. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Czy Państwo jeszcze w tym punkcie 3? Nie ma zgłoszeń,  

w takim razie zamykam punkt 3. Dziękuję Pani Wójt za sprawozdanie. Przechodzimy do punktu 4 – 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o  działaniach  podejmowanych  w  okresie 
międzysesyjnym 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Punkt przedstawi Przewodnicząca Kamila Butrymowicz. 
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- Radna Kamila Butrymowicz: Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym, czyli od 26 stycznia 2023 do 23 lutego 2023 r. 

Posiedzenia Rady Gminy Gniezno w okresie międzysesyjnym: 

13 lutego 2023 r. o godz. 11:00 obradowała Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego. Tematem posiedzenia były pakiety rolnośrodowiskowe, pakiet dotyczący zachowania 

użytków przyrodniczych - w ramach każdego pakietu zostały omówione warianty rolnośrodowiskowe 

wraz z cennikiem dopłat dla rolników. Było to spotkanie z ekspertami (jak można ubiegać się o pakiety 

i jakie związane z nimi będą dopłaty). 

16 lutego 2023 r. o godz. 13:00 obradowała Komisja Statutowa. Tematem posiedzenia było 

opracowanie projektu zmiany Statutu Gminy Gniezno. 

20 lutego 2023 r. o godz. 9:00 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej obradowała, a 

tematem posiedzenia było: 

1. Spotkanie z Kierownikiem Klubów Seniora - informacja nt. działalności w 2022 r. wraz z analizą 

poszczególnych kosztów (w tym informacja o ilości seniorów uczestniczących w programie, formach 

aktywności, ilości pracowników obsługujących kluby) oraz plan działalności Klubów na 2023 r. 

2. Omówienie projektów uchwał na LXII sesję Rady Gminy Gniezno. 

20 lutego 2023 r. o godz. 13:00 obradowała Komisja Rewizyjna. Tematem posiedzenia była analiza 

wydatków Gminy Gniezno na przewozy zamknięte w latach 2018-2022, w tym: 

- analiza zawartych umów, 

- procedur zamówień publicznych, 

- realnie poniesionych kosztów. 

21 lutego 2023 r. o godz. 9:30 obradowała Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego. Tematem posiedzenia było omówienie projektów uchwał na bieżącą sesję Rady Gminy 

Gniezno. 

23 lutego 2023 r. o godz. 11:30 Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego odbyła 

posiedzenie, którego tematem było omówienie projektów uchwał na LXII sesję Rady Gminy Gniezno 

oraz analiza przejmowania dróg przez Gminę Gniezno, z czego uznano po głosowaniu, że temat analizy 

przejmowania dróg przez Gminę Gniezno zostanie przeniesiony na Komisję, która odbędzie się 13 

marca o godz. 11:00.  

Najistotniejsze pisma, które wpłynęły do Rady Gminy Gniezno w okresie sprawozdawczym: 

6 lutego 2023 r. Wojewoda Wielkopolski przekazał skargę Gnieźnieńskiego Przedsiębiorstwa 

Komunikacji Samochodowej sp. z o.o. na sposób wyboru przez Wójta Gminy Gniezno przewoźnika 

publicznego transportu zbiorowego na terenie gminy. 

6 lutego 2023 r. mieszkaniec miasta Gniezna złożył skargę na działalność Wójta Gminy Gniezno za 

przewlekłość w wydaniu decyzji o warunkach zabudowy. Te tematy zostaną podjęte na Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji – wyznaczony termin to 2 marzec 2023 r. o godz. 9:00. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Czy do tego punktu Państwo radni mają pytania? 

Nie widzę, w takim razie zamykam punkt 4 i przechodzimy do punktu 5, w którym już będziemy 

uchwalać prawo lokalne. 

 

5. Podjęcie uchwał w sprawie:  
   a) zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Punkt 5, pierwszy podpunkt – zmiana uchwały budżetowej na 

2023 r. Zapraszam Skarbnika Gminy Gniezno – Panią Lidię Lebizon. 
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- Skarbnik Lidia Lebizon: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, pierwotny projekt uchwały został 

omówiony w trakcie prac Komisji Rady Gminy Gniezno, a ja omówię już po autopoprawce. 

Uchwała Rady Gminy Gniezno z dnia 23 lutego 2023 r. w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023r. 

W uchwale Rady Gminy Gniezno z dnia 21 grudnia 2022 r. w sprawie uchwały budżetowej na 2023r., 

wprowadza się następujące zmiany: 

1. Zwiększa się ustaloną w § 1 ust. 1 uchwały budżetowej (po zmianach) łączną kwotę dochodów 

budżetu na 2023 rok o kwotę 160 500,00 zł do kwoty 77 235 155,93 zł w tym: 

- dochody bieżące zwiększa się o kwotę 45 500,00 zł do kwoty 59 180 823,32 zł, 

- dochody majątkowe zwiększa się o kwotę 115 000,00 zł do kwoty 18 054 332,61 zł. 

2. Zwiększa się ustaloną w § 2 ust. 1 uchwały budżetowej (po zmianach) łączną kwotę wydatków 

budżetu na 2023 rok o kwotę 160 500,00 zł do kwoty 81 983 653,61 zł z tego: 

- wydatki bieżące zwiększa się o kwotę 45 500,00 zł do kwoty 59 931 511,61 zł, 

- wydatki majątkowe zwiększa się o kwotę 115 000,00 zł do kwoty 22 052 142,00 zł. 

3. W § 4. Określa się deficyt budżetu w wysokości 4 748 497,68 zł, który zostanie sfinansowany z 

wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy w kwocie 4 748 497,68 zł.” 

Adekwatnie załącznik nr 1,2,4,5 i 10 jak w załącznikach do uchwały. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Skarbnik. Otwieram dyskusję nad tym punktem, 

proszę o zadawanie pytań. Ja tylko nadmienię, że właściwe Komisje, czyli Komisja Gospodarki Rolnej, 

Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego zaopiniowała pozytywnie. Tak samo Komisja Finansów i 

Rozwoju Społeczno-Gospodarczego również zaopiniowała pozytywnie projekty, które przedstawiła 

Pani Skarbnik.  

Nie ma pytań i nie widzę zgłoszeń, więc zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie najpierw 

autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem autopoprawki – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na 2023 r. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, autopoprawka podjęta jednogłośnie – 13 osób 

obecnych poparło projekt. Nie głosowała Pani radna Brykczyńska i Pan radny Jakub Fryza. 

Teraz poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto 

jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXII/479/2023 Rady Gminy Gniezno z dnia 23.02.2023 r. 
w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, uchwała również przyjęta jednogłośnie – 13 obecnych 

radnych poparło projekt. 

Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Gniezno na lata 2023-2030. 

 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2023-
2030 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę, Pani Skarbnik. 

 

- Skarbnik Lidia Lebizon: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, uchwała w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gniezno również została omówiona na pracach Komisji Rady Gminy 

Gniezno, a ja już omówię uchwałę po autopoprawce. 

Uchwała Rady Gminy Gniezno z dnia 23 lutego 2023 r. zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2023-2030. 

W uchwale Rady Gminy Gniezno z dnia 21 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Gniezno na lata 2023-2030 wprowadza się następujące zmiany: 

1) W załączniku nr 1 - " Wieloletnia prognoza finansowa" wprowadza się zmiany zgodnie z załącznikiem 

do niniejszej uchwały, który stanowi integralną część. 

2) W załączniku nr 2 – "Wieloletnie przedsięwzięcia finansowe" wprowadza się zmiany zgodnie z 

załącznikiem do niniejszej uchwały, który stanowi integralną część. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Skarbnik za przedstawienie projektu uchwały. 

Otwieram dyskusję nad tym punktem. Właściwe Komisji, czyli Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony 

Środowiska i Porządku Publicznego zaopiniowała projekt pozytywnie. Również Komisja Finansów i 

Rozwoju Społeczno-Gospodarczego wydała opinię pozytywną o przedstawionym projekcie uchwały. 

Czy ktoś z Państwa radnych chciałby jeszcze zadać pytanie? Nie widzę, w takim razie zamykam dyskusję 

i poddaję pod głosowanie autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2023-2030. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem autopoprawki – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2023-2030 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, autopoprawka podjęta jednogłośnie – 14 obecnych 

radnych poparło projekt. 

Teraz poddaję pod głosowanie uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Gniezno na lata 2023-2030. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. 

 

Głosowanie: 
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Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXII/480/2023 Rady Gminy Gniezno z dnia 23.02.2023 r. 
w sprawie zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na 
lata 2023-2030 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, uchwała również została przyjęta jednogłośnie – 14 

obecnych radnych poparło projekt. 

Dziękuję Pani Skarbnik za przedstawienie projektów uchwał. 

Przechodzimy do kolejnego punktu – do uchwały zmieniającej uchwałę nr LIV/360/2018 Rady Gminy 

Gniezno z dnia 24 września 2018r. w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć niektórych nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach i w szkołach prowadzonych przez 

Gminę Gniezno. 

 

c) zmieniająca uchwałę nr LIV/360/2018 Rady Gminy Gniezno z dnia 24 września 2018r. w sprawie 
określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli 
zatrudnionych w przedszkolach i w szkołach prowadzonych przez Gminę Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Projekt uchwały przedstawi p.o. Dyrektora Centrum Usług 

Wspólnych – Pani Renata Olejniczak. 

 

- Renata Olejniczak: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, nowelizacja przepisów Karty 

Nauczyciela spowodowała, że zakres specjalistów został uzupełniony o stanowisko pedagoga 

specjalnego. Konsekwentnie dokonano nowelizacji delegacji ustawowej dla organów stanowiących 

jednostek samorządu terytorialnego do określenia, w drodze uchwały, tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych i doradców zawodowych. Zmiana polega na rozszerzeniu zakresu przedmiotowego 

delegacji ustawowej o pedagogów specjalnych. W związku z powyższym ustalono tygodniowy 

obowiązkowy wymiar godzin zajęć dla nauczycieli specjalistów na poziomie 22 godzin. Dziękuję bardzo. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Inspektor. Otwieram dyskusję nad tym punktem. 

Proszę o opinię Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej. 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Komisja wysłuchała informacji na posiedzeniu. Stosowne pytania zostały 

zadane i jednogłośnie pozytywnie przyjęta. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Przewodniczący. Jeżeli Państwo radni do tego 

projektu już nie mają pytań to zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie uchwałę zmieniającą 

uchwałę nr LIV/360/2018 Rady Gminy Gniezno z dnia 24 września 2018r. w sprawie określenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli zatrudnionych w 

przedszkolach i w szkołach prowadzonych przez Gminę Gniezno. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu.  

Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
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Głosów „przeciw” 0 
Głosów „wstrzymujących się” 0 

 
Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXII/481/2023 Rady Gminy Gniezno z dnia 23.02.2023 r. 
zmieniająca uchwałę nr LIV/360/2018 Rady Gminy Gniezno z dnia 24 września 2018r. w sprawie 
określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli 
zatrudnionych w przedszkolach i w szkołach prowadzonych przez Gminę Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, uchwała podjęta jednogłośnie – 14 osób 

obecnych poparło projekt. Dziękuję za przedstawienie projektu uchwały. 

Zamykamy ten punkt i przechodzimy do kolejnego projektu uchwały w sprawie określenia górnych 

stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia 

opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Gniezno oraz w zakresie opróżniania 

zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i 

transportu nieczystości ciekłych. 

 

d) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są 
obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy 
Gniezno oraz w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 
przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Projekt uchwały przedstawi Sekretarz Gminy Gniezno – Pani 

Hanna Wrzaskowska. 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, uchwała ustala górne 

stawki opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia 

opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy za odbiór odpadów komunalnych, 

które są zbierane i odbierane w sposób selektywny, za odbiór odpadów komunalnych, które nie są 

zbierane i odbierane w sposób selektywny. Uchwała reguluje również górne stawki opłat ponoszonych 

przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. 

Uchwała była omówiona na Komisjach, także nie wiem czy są jeszcze jakieś pytania. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Sekretarz. Otwieram dyskusję nad tym punktem, 

proszę o zadawanie pytań. Ja tylko wskażę, że właściwe Komisje, czyli Komisja Gospodarki Rolnej, 

Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego zaopiniowała projekt pozytywnie. Również Komisja 

Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego zaopiniowała projekt pozytywnie. 

Jeżeli Państwo radni nie mają pytań to zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są 

obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Gniezno 

oraz w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. 

Kto z Pań i Panów radnych obecnych na sali jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie 

ręki i oddanie głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 
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Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXII/482/2023 Rady Gminy Gniezno z dnia 23.02.2023 r. 
w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy 
nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz 
Gminy Gniezno oraz w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w 
instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała podjęta jednogłośnie – 14 osób obecnych poparło 

projekt. 

Przechodzimy do kolejnego projektu – uchwała w sprawie uchwalenia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Gniezno w 2023 

roku. 

 

e) uchwalenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie gminy Gniezno w 2023 roku 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę, Pani Sekretarz, o przedstawienie projektu. 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy w 2023 r. ma zastosowanie do wszystkich zwierząt domowych, 

a w szczególności psów i kotów, w tym kotów wolnożyjących oraz zwierząt gospodarskich. Rada Gminy 

jest zobowiązana do 31 marca każdego roku podjąć taką uchwałę. W tym roku w uchwale dochodzi 

jeden rozdział – Finansowanie Programu. Zostaliśmy zobowiązani do tego niejako odgórnie, dlatego 

tutaj §13 reguluje jakie środki pieniężne będą przeznaczone na poszczególne cele programu. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Sekretarz. Otwieram dyskusję nad tym punktem. 

Właściwa Komisja, czyli Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 

zaopiniowała ten projekt pozytywnie. 

Nie widzę zgłoszeń ze strony Państwa radnych, więc zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie 

uchwałę w sprawie uchwalenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Gniezno w 2023 roku. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXII/483/2023 Rady Gminy Gniezno z dnia 23.02.2023 r. 
w sprawie uchwalenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Gniezno w 2023 roku 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała podjęta jednogłośnie – 14 obecnych radnych poparło 

projekt. 
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Przechodzimy do trzeciej uchwały z tego zakresu, tj. uchwała w sprawie powierzenia Miastu Gniezno 

przez Gminę Gniezno zadania publicznego w zakresie realizacji obowiązku zapewnienia opieki 

bezdomnym psom wyłapywanym na terenie Gminy Gniezno w 2023 roku. 

 

f) powierzenia Miastu Gniezno przez Gminę Gniezno zadania publicznego w zakresie realizacji 
obowiązku zapewnienia opieki bezdomnym psom wyłapywanym na terenie Gminy Gniezno w 
2023 roku 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę o przedstawienie projektu, Pani Sekretarz. 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Udział Gminy Gniezno w kosztach realizacji powierzonego zadania 

Miastu Gniezno, za umieszczenie bezterminowo jednego psa w schronisku, przy przyjętym na 2023 rok 

limicie 10 psów objętych opieką w Miejskim Schronisku dla Bezdomnych Zwierząt przy ul. Kawiary 

wynosi 2.600,00 zł do 10 psów i za każdego kolejnego psa jesteśmy zobowiązani płacić 3.600,00 zł. 

Za każdego psa powyżej dziesiątego, powyżej limitu. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani Sekretarz. Otwieram dyskusję nad tym punktem. 

Projekt uchwały był dość szczegółowo omówiony na Komisji Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i 

Porządku Publicznego, gdzie projekt został zaopiniowany pozytywnie. 

Jeżeli Państwo radni nie mają pytań to zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie powierzenia Miastu Gniezno przez Gminę Gniezno zadania publicznego w zakresie realizacji 

obowiązku zapewnienia opieki bezdomnym psom wyłapywanym na terenie Gminy Gniezno w 2023 

roku. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXII/484/2023 Rady Gminy Gniezno z dnia 23.02.2023 r. 
w sprawie powierzenia Miastu Gniezno przez Gminę Gniezno zadania publicznego w zakresie 
realizacji obowiązku zapewnienia opieki bezdomnym psom wyłapywanym na terenie Gminy 
Gniezno w 2023 roku 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała podjęta jednogłośnie – 14 obecnych poparło projekt. 

Dziękuję Pani Sekretarz za przedstawienie tych trzech projektów. 

Teraz, drodzy Państwo radni, przed nami 6 uchwał z zakresu planowania przestrzennego – 5 uchwał 

odnośnie przystąpienia do zmiany i jedna w sprawie zmiany studium. 

 

g) przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pierwsza uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Gniezno. Projekt 

przedstawi Kierownik Referatu Inwestycji – Pan Robert Błoch. Proszę, Panie Kierowniku. 
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- Kierownik Robert Błoch: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, wskazany do objęcia zmianą 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego teren znajduje się w obrębie 

ewidencyjnym Lubochnia i obejmuje swym zasięgiem obszar działek nr ewid. 138/24 oraz 138/25. 

Aktualnie na terenie objętym zmianą studium funkcjonują stajnie hodowlane koni arabskich, które 

prężnie działają na arenie międzynarodowej, posiadają w swojej hodowli klacze wygrywające w 

międzynarodowych czempionatach koni arabskich, głównie we Włoszech. 

Niestety ograniczenia w aktualnie obowiązującym Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego, uniemożliwiają w pełni wykorzystanie potencjału koni oraz 

powodują drastyczne zwiększenie kosztów utrzymania. Obecnie na powierzchni 250 m2 istnieje 

możliwość zabudowania jedynie 11 boksów dla koni, bez jakiegokolwiek rozruszania ich na placu. 

Minimalny plac dla prawidłowego rozwoju koni umożliwiający ich trening na poziomie profesjonalnym 

to około 2500 m2 plus niezbędne do obsługi miejsca techniczne oraz odpoczynku to kolejne 500 m2, 

co łącznie daje powierzchnię zabudowy 3000 m2. Sporządzenie zmiany tego studium przyczyni się do 

zrównoważonego rozwoju Gminy Gniezno.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Kierowniku. Otwieram dyskusję nad tym punktem 

sesji. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego w 

dniu dzisiejszym. Komisja wydała opinię pozytywną. Czy Państwo radni do tego projektu mają pytania? 

Nie widzę, w takim razie zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Gniezno. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 1 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXII/485/2023 Rady Gminy Gniezno z dnia 23.02.2023 r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała została podjęta większością głosów – 13 głosów za, 1 

głos wstrzymujący. 

Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi 

Dalki. 

 

h) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Dalki 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę, Panie Kierowniku, o przedstawienie projektu uchwały. 

 

- Kierownik Robert Błoch: Celem zmiany obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego we wsi Dalki jest wprowadzenie na teren dz. o nr ewid. 32/30 oraz 32/31 konturu 

urbanistycznego o nazwie tereny zabudowy mieszkaniowej eliminując jednocześnie obecny kontur 

urbanistyczny o nazwie droga wewnętrzna. 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Kierowniku. Otwieram dyskusję nad tym 

projektem uchwały. W dniu dzisiejszym Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego wydała 

opinię pozytywną. Jeżeli nie ma uwag ze strony Państwa radnych to zamykam dyskusję i poddaję pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Dalki. Kto z Pań i Panów 

radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto jest 

przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 

Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 1 

 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwalę nr LXII/486/2023 Rady Gminy Gniezno z dnia 23.02.2023 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Dalki 

  

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, uchwała została podjęta większością głosów – 

13 głosów za, 1 osoba się wstrzymała. 

Przechodzimy do kolejnego… Państwo radni, proszę o ciszę, bo ja słyszę Państwa szum. Jeżeli jest 

potrzeba porozmawiania to zapraszam na korytarz, bo nie chciałbym sesji przerywać. 

Kolejna uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Goślinowo, działka 114 i 

115. 

 

i) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Goślinowo /dz. 114, 115/ 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę, Panie Kierowniku, o przedstawienie projektu uchwały. 

 

- Kierownik Robert Błoch: Celem zmiany obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego we wsi Goślinowo jest wprowadzenie na teren działki o nr ewid. 115 terenu pod 

poszerzenie pasa drogowego (droga powiatowa 2213P) w celu możliwości najpierw zaprojektowania, 

a następnie wybudowania chodnika w tym miejscu. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Kierowniku. Otwieram dyskusję nad tym punktem. 

W dniu dzisiejszym Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego wydała opinię pozytywną 

dotyczącą tego projektu. Nie widzę zgłoszeń, w takim razie zamykam dyskusję i poddaję pod 

głosowanie uchwałę przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Goślinowo, działka 114 i 115. Kto z Pań i 

Panów radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto 

się wstrzymał? Kto jest przeciwny? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 

Głosów „przeciw” 0 
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Głosów „wstrzymujących się” 0 

 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę LXII/487/2023 Rady Gminy Gniezno z dnia 23.02.2023 r. w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Goślinowo 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała podjęta jednogłośnie – 14 obecnych radnych poparło 

projekt. 

Przechodzimy do kolejnej uchwały z tego bloku, tj. uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we 

wsi Goślinowo, działka 116. 

 

j) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Goślinowo /dz. 116/ 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę, Panie Kierowniku, o przedstawienie projektu uchwały. 

 

- Kierownik Robert Błoch: Tutaj tożsama sytuacja do poprzedniej, ponieważ chodzi o zmianę 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego również we wsi Goślinowo na działce 

sąsiedniej. Tym razem chodzi o wprowadzenie na teren działek o nr ewid. 116/1, 116/33 i 116/34 

terenu pod poszerzenie pasa drogowego (droga powiatowa 2213P) w celu najpierw zaprojektowania, 

a następnie wybudowania chodnika. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję za przedstawienie. Otwieram dyskusję. Komisja 

Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego zaopiniowała projekt pozytywnie.  

Nie mam zgłoszeń od Państwa, w takim razie zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie uchwałę w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Goślinowo, działka 116. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXII/488/2023 Rady Gminy Gniezno z dnia 23.02.2023 r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Goślinowo 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała podjęta jednogłośnie - 14 obecnych radnych poparło 

projekt. 

Przechodzimy do kolejnego projektu z tego bloku. Jest to uchwała w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy 

mieszkaniowej we wsi Goślinowo, działka 219/1. 

 

k) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Goślinowo /dz. 219/1/ 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę, Panie Kierowniku, o przedstawienie projektu. 

 

- Kierownik Robert Błoch: Celem zmiany obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego we wsi Goślinowo jest wprowadzenie na teren dz. o nr ewid. 219/33 konturu 

urbanistycznego o nazwie tereny zabudowy mieszkaniowej eliminując jednocześnie obecny kontur 

urbanistyczny o nazwie tereny urządzeń elektroenergetycznych. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję nad tym punktem. Szanowni 

Państwo radni, w dniu dzisiejszym Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego 

zaopiniowała ten projekt pozytywnie. Jeżeli Państwo radni nie mają pytań to zamykam dyskusję nad 

tym punktem i poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi 

Goślinowo, działka 219/1. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 1 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXII/489/2023 Rady Gminy Gniezno z dnia 23.02.2023 r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Goślinowo 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję za głosowanie, uchwała podjęta większością głosów – 13 

głosów za, 1 głos wstrzymujący. 

Teraz przystępujemy do ostatniej uchwały z tego bloku planowania przestrzennego. Jest to uchwała w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Obora. 

 

l) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Obora 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę, Panie Kierowniku, o przedstawienie projektu uchwały. 

 

- Kierownik Robert Błoch: Celem zmiany obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego we wsi Obora. jest wprowadzenie na teren dz. o nr ewid. 106 terenów zabudowy 

mieszkaniowej i usługowej zgodnie z obowiązującym studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Gniezno. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Kierowniku. Otwieram dyskusję nad tym punktem 

dzisiejszej sesji. Mamy zgłoszenie – proszę bardzo, Pan radny Marian Kaźmierczak. 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Czy Pan Kierownik mógłby przybliżyć na czym ta zmiana ma polegać? 
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- Kierownik Robert Błoch: W obecnie obowiązującym miejscowym planie część terenu tej działki jest 

przeznaczona pod zabudowę mieszkaniową i zieleni krajobrazowej, a wynika to z faktu, że w 

poprzednim studium, w oparciu o które był sporządzany plan miejscowy, znajdowały się tam tereny 

dolesień, które z automatu wymagają, w przypadku stworzenia zabudowy mieszkaniowej, żeby 

powierzchnia nowo wydzielonych działek nie była mniejsza niż 1500 m. Uchwalone w październiku 

nowe studium uwarunkowań wprowadza tam możliwość zrobienia zabudowy mieszkaniowej bez tych 

terenów zieleni rekreacyjnej, co automatycznie umożliwi wydzielanie w tym planie miejscowym działek 

mniejszych niż te minimum 1500 m. Tutaj właściciel tego terenu zwrócił się o to z wnioskiem, natomiast 

na części tej działki wnioskodawca zwrócił się o możliwość przeznaczeniu terenu pod usługę i też 

obecnie obowiązujące studium dopuszcza taką możliwość. Tutaj należy się liczyć z tym,  

że takich wniosków może w najbliższym czasie troszkę do nas wpłynąć, ponieważ nowe studium, że tak 

powiem, zlikwidowało dużą część tych terenów przeznaczonych kiedyś jeszcze w starym studium, które 

obowiązywało od 2000 r., gdzie było bardzo dużo tych terenów dolesień przeznaczonych. Obecnie duża 

część tych terenów w nowym studium jest pod zabudowę mieszkaniową. Jeżeli ktoś ma aktualnie 

tereny objęte miejscowym planem zagospodarowania jeszcze niepodzielone, to należy się spodziewać, 

że takie zmiany będą wnioskowane, ponieważ tak jak mówię, jeżeli coś było w starym studium pod 

dolesienia to mimo planu miejscowego można było tam wydzielić działki mieszkaniowe, ale minimum 

1500 m, a teraz z automatu jeżeli to jest w nowym studium pod mieszkaniówkę to należy się 

spodziewać, że właściciele tych terenów ze względów praktycznych dla siebie będą woleli, żeby była 

możliwość wydzielenia tych działek mniejszych. 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Czy zdaniem Pana Kierownika to jest uzasadnione? 

 

- Kierownik Robert Błoch: Jak najbardziej. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby wziąć udział w dyskusji? 

Tu mam pytanie od radnej, której nie ma na sesji, od Pani Brykczyńskiej: Dlaczego zmniejszono obszar 

dolesień w nowym studium? 

 

- Kierownik Robert Błoch: Te obszary dolesień, które były uchwalane w studium z 2000 r. przy obecnych 

normach prawnych i uwarunkowaniach wynikających z ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym już nie ma zasadności do aż takiego wprowadzania. Nasze studium w ogóle było 

ewenementem dosyć mocnym, jeżeli chodzi o te dolesienia, bo one były wprowadzone w bardzo dużej 

ilości miejsc. Na jakiej zasadzie to nie powiem, bo nie uczestniczyłem w uchwalaniu tego studium z 

2000 r., ale były sytuacje, kiedy przy terenach mieszkaniowych od razu były wydzielane też tereny pod 

dolesienia i tak naprawdę to nie wynikało z żadnych dokumentów. Ze względu na to, że teraz 

uchwalanie nowego studium wiąże się z zupełnie innymi procedurami niż w latach kiedy to stare było 

uchwalane, sporządza się różnego rodzaju bilanse, z których wychodzą wielkości możliwych terenów 

mieszkaniowych do zagospodarowania. Te bilanse się wszystkie zgadzały i w ten sposób powstała 

optymalna ilość terenów mieszkaniowych i automatycznie likwidacji uległy te tereny dolesień, na 

których de facto i tak można było budować. Tutaj jedynym ograniczeniem była wielkość działki pod 

zabudowę. Dużej różnicy nie będzie, jedynie po prostu będzie możliwość mniejszej działki niż te 1500 

m. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Nie ma więcej zgłoszeń, w takim razie zamykam dyskusję. Komisja 

Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego wydała opinię pozytywną nad tym projektem uchwały. 
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Poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Obora. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
Głosów „przeciw” 1 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXII/490/2023 Rady Gminy Gniezno z dnia 23.02.2023 r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów zabudowy mieszkaniowej we wsi Obora 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, uchwała podjęta większością głosów – 13 

radnych za, 1 osoba przeciw. Dziękuję, Panie Kierowniku, za przedstawienie tych sześciu planistycznych 

uchwał. 

Drodzy Państwo, przed nami jest ostatnia uchwała, którą będziemy się w dniu dzisiejszym zajmować. 

Jest to uchwała w sprawie zmiany uchwały nr X/66/2019 Rady Gminy Gniezno z dnia 19 czerwca 2019 

r. w sprawie Statutu Gminy Gniezno. 

 

m) zmiany uchwały nr X/66/2019 Rady Gminy Gniezno z dnia 19 czerwca 2019 r. w sprawie Statutu 
Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Rada Gminy na posiedzeniu w dniu 29 września 2022 r. podjęła 

uchwałę w sprawie powołania Komisji Statutowej w składzie: Pan radny Patryk Dobrzyński, Pani radna 

Iwona Modrzejewska, Pan radny Mariusz Nawrocki, Pani radna Kamila Butrymowicz i Pan radny Marian 

Kaźmierczak.  

W uzasadnieniu była konieczność uporządkowania pewnych kwestii, które narzuciły nam zmiany 

prawne. Komisja w wyznaczonym składzie spotkała się w dniu 16 lutego 2023 r. Komisja się 

ukonstytuowała i na przewodniczącego Komisji wybrała radnego Mariusza Nawrockiego.  

Przy udziale Pani Mecenas ustaliliśmy zmiany, które Państwu dzisiaj przedkładamy w Statucie.  

Zmiany dotyczą dwóch załączników - załącznika nr 1, gdzie zamiast osiedla Łabiszynek pojawiło się 

sołectwo Łabiszynek, także mamy już teraz to uporządkowane i mamy w naszej gminie 31 sołectw. 

W załączniku nr 2 też się pojawiły korekty. Pojawił się Gminny Żłobek w Zdziechowie i pojawiły się nowe 

zmiany niektórych naszych szkolnych gminnych instytucji oświatowych. 

Jeżeli w dniu dzisiejszym Państwo ten projekt przyjmą to w momencie przyjęcia tego projektu Komisja 

Statutowa przestanie funkcjonować. Nie trzeba Komisji odwoływać, ona w momencie podjęcia 

uchwały przestanie funkcjonować. 

Czy Państwo radni mają do tego punktu jakieś pytania? Jeżeli pytań nie ma to poddaję pod głosowanie 

uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr X/66/2019 Rady Gminy Gniezno z dnia 19 czerwca 2019 r. w 

sprawie Statutu Gminy Gniezno. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  13 
Głosów „przeciw” 0 



22 
 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXII/491/2023 Rady Gminy Gniezno z dnia 23.02.2023 r. 
w sprawie zmiany uchwały nr X/66/2019 Rady Gminy Gniezno z dnia 19 czerwca 2019 r. w sprawie 
Statutu Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Uchwała podjęta jednogłośnie – 13 obecnych radnych 

opowiedziało się za uchwałą. W głosowaniu nie brała udziału Pani radna Brykczyńska i Pan radny 

Bolesław Dziel. 

To była ostatnia uchwała w dniu dzisiejszym. Zamykam punkt 5 i przechodzimy do punktu 6 – 

Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych. 

 

6. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Punkt przedstawi Przewodnicząca Kamila Butrymowicz, proszę 

bardzo. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: W okresie międzysesyjnym od 26 stycznia 2023 r. do 23 lutego 2023 r. 

radni złożyli 7 interpelacji i zapytań. 

21 stycznia 2023 r. radny Jakub Fryza złożył interpelację w sprawie zmiany organizacji ruchu w m. 

Szczytniki Duchowne przy szkole podstawowej. Odpowiedź jest już dostępna. 

26 stycznia 2023 r. Pan radny Jakub Fryza złożył interpelację w sprawie zmiany organizacji ruchu w m. 

Szczytniki Duchowne. Również udzielono już odpowiedzi. 

8 lutego 2023 r. Pani radna Maria Brykczyńska złożyła interpelację w sprawie zamontowania lamp oraz 

latarni w celu oświetlenia drogi nr 287029P, łączącej starą Lubochnię z os. Modrzewiowym w Lubochni. 

Również udzielono odpowiedzi. 

20 lutego 2023 r. Pan radny Bolesław Dziel złożył interpelację w sprawie wykonania nakładki 

bitumicznej na drodze gminnej przebiegającej przez Strzyżewo Smykowe w kierunku remizy OSP. 

Interpelacja czeka na odpowiedź. 

20 lutego 2023 r. Pan radny Bolesław Dziel złożył interpelację w sprawie budowy drogi asfaltowej 

długości 500 m między Lulkowem a Strzyżewem Paczkowym. Również interpelacja czeka na 

odpowiedź. 

23 lutego 2023 r. Pan radny Patryk Dobrzyński złożył interpelację w sprawie sporządzenia miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego dotyczących ochrony terenów rekreacyjnych oraz walorów 

krajobrazowych na terenie Gminy Gniezno. Interpelacja czeka na odpowiedź. 

22 lutego 2023 r. Pan radny Bolesław Dziel złożył interpelację w sprawie zakupu nowego ciężkiego 

samochodu pożarniczego dla OSP Strzyżewo Smykowe. Interpelacja czeka na odpowiedź. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję. Czy Państwo radni mają może jeszcze jakieś 

interpelacje? Jeśli chcą złożyć w tym momencie to jest taka możliwość. Jeżeli nie to zamykam ten punkt 

i przechodzimy do punktu 7 – Zapytania i wolne głosy. 

 

7. Zapytania i wolne głosy 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę bardzo, Pan radny Łukasz Ciesielski. 

 

- Radny Łukasz Ciesielski: Dziękuję Panie Przewodniczący. Mam pytanie, a nie widzę Pani Wójt.  
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Czy możemy Panią Wójt poprosić? Do Pani Wójt rozumiem, tak? 

 

- Radny Łukasz Ciesielski: Oczywiście. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Poczekamy, chyba że ktoś z Państwa w międzyczasie inny wątek, 

ale jeżeli do Pani Wójt to poczekamy, aż Pani Wójt przyjdzie. Zapraszam Państwa sołtysów do 

zadawania pytań. Ostatnio Pani sołtys czekała i się skończyła sesja, dlatego jest ten moment.  

Proszę bardzo, proszę rękę podnieść jakby coś. Proszę, Panie radny. 

 

- Radny Łukasz Ciesielski: Mam pytanie do Pani Wójt. Pytanie brzmi – czy Pani Wójt otrzymała 

informację od prezesa MPK Gniezno odnośnie dodatkowych kursów autokarów, jeśli chodzi o sobotę, 

między m. Zdziechowa a Gniezno? Takie zapytanie było złożone na wniosek mieszkańców nie tylko 

Zdziechowy, ale i okolicznych miejscowości, ze względu na to, że sobota jest takim dniem, kiedy 

autobusów naprawdę bardzo mało, a ludzie pracują i właściwie tych autobusów brakuje. 

Drugie pytanie – już kiedyś dopytywałem Panią Wójt o to czy jest szansa, jeśli tak to kiedy i czy Państwo 

aplikują gdzieś wnioski, nie wiem czy do Ministerstwa Kultury i Sportu… Chodzi o obiekty przy szkole w 

Zdziechowie. Na dzień dzisiejszy mamy halę, ale od momentu kiedy uczniowie przenieśli się do nowych 

budynków, po prostu nie ma gdzie ćwiczyć, nie ma boisk, nie ma takich możliwości. Z tego co 

nieoficjalnie wieść gminna niesie, dzieci na WF-ie ćwiczą naprzeciwko tej szkoły, gdzie ten teren jest 

bardzo nierówny, jest niebezpieczeństwo jakiegoś uszczerbku na zdrowiu. 

Chciałbym, żeby Pani Wójt się ustosunkowała do tego, czy w ogóle zostały jakieś wnioski aplikowane 

do tego. Jeśli tak to kiedy i czy w ogóle jest szansa na to, aby boisko powstało w tym miejscu?  

Trzecie moje pytanie, już chyba ostatnie – chodzi o chodnik przy kościele, to jest os. Zacisze, tzw. droga 

na Zacisze. Projekt jest zrobiony, on czeka. Teraz nie pamiętam czy w przyszłym roku kończy się 

możliwość, jeśli chodzi o terminowość wykonania tego. Jakie w ogóle są szanse, że mieszkańcy 

doczekają się tego odcinka, który jest ostatnim łącznikiem do szkoły, do kościoła, do głównych 

punktów? 

 

- Wójt Maria Suplicka: To po kolei może odpowiem na pytania. Pytanie pierwsze dotyczyło MPK – 

wiem, że są ustalenia, ale o ile orientuję się to jeszcze formalna odpowiedź w tej sprawie nie wpłynęła. 

Drugie pytanie – boiska. Analizowaliśmy konkursy w poprzednich latach i był taki konkurs, z którego 

ewentualnie moglibyśmy skorzystać, ale kwota dofinansowania jak dla naszej gminy była na 30%.  

O ile też dobrze pamiętam, ale właśnie tak, bo według wskaźników przyznawania dla naszej gminy, ta 

kwota dofinansowania wynosiła tyle. To jest niewielki procent. Mogę tylko powiedzieć, że jesteśmy 

bardzo wnikliwi jeśli chodzi o analizę konkursów i możliwości pozyskania dofinansowania na różne 

zadania. Rozpoczęły się nabory na dofinansowania różnych przedsięwzięć. Być może jak się pojawi coś 

w tym roku, a będzie to mieściło się w możliwościach naszych finansowych, bo wiadomo, że chodzi o 

zabezpieczenie wkładu własnego, to być może, że będziemy z tej okazji korzystać. 

Trzecie pytanie – chodnik. Jest przygotowany projekt. Projekt nie został jeszcze wpisany do realizacji w 

tym roku. Trudno mi powiedzieć czy będzie wpisany w przyszłym roku. Jesteśmy na starcie tego roku i 

mimo tego, że traci ważność, tak jak Pan mówił, że w przyszłym roku traci, będziemy na pewno 

poddawać analizie co z taką dokumentacją. Będziemy po prostu analizować możliwości. Dziękuję. 

 

- Radny Łukasz Ciesielski: Chciałbym wrócić do tego pytania o MPK, bo tutaj Pani Wójt powiedziała, że 

nie ma takiej informacji oficjalnej, ale wiemy, że rozmowy jakieś tam były i chciałbym znać zdanie Pani 

Wójt. Jeśli będzie taka dobra wola od strony MPK, że będą takie możliwości, jak Urząd czy Pani Wójt 

do tego się ustosunkuje? Czy będzie możliwość wykonania takich dodatkowych kursów w soboty? 
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- Wójt Maria Suplicka: Co do dobrej woli to możemy powiedzieć, że ona przeważnie jest – z tym 

partnerem jest dobra wola. Kluczowa w tym wszystkim będzie kwota, którą będziemy musieli dopłacać 

do tych kursów. To właśnie to przesądzi o tym jakie będą nasze decyzje. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Pan radny Bolesław Dziel. Proszę bardzo, Panie radny, w tym 

punkcie. 

 

- Radny Bolesław Dziel: Dziękuję Panie Przewodniczący. Ja mam pytanie – czy interpelacje się czyta w 

całości czy tylko dwa zdania? Ja bym prosił tą interpelację o zakup samochodu przeczytać do końca. 

Kto ją skrócił? Ja pisałem i ja wiem co… 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Panie radny, czytamy tytuły interpelacji. Jeżeli Pan chce to mogę 

odczytać tą interpelację, nie ma problemu, ale zawsze czytamy tytuły interpelacji. Czytamy tytułu 

zawsze, Panie radny. 

 

- Radny Bolesław Dziel: A uzasadnienia się nie czyta? 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Nie, nie.  

 

- Radny Bolesław Dziel: Dobra, dziękuję, przepraszam. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jeżeli radny będzie nalegał to jest taka możliwość, ale generalnie 

jest przyjęta tradycja, że czytamy same nagłówki, tytuły. Wystarczy, Panie radny?  

Państwo radni, w punkcie Zapytania i wolne głosy, Państwo sołtysi… Proszę bardzo, Pani sołtys 

Zdziechowy – Pani Agata Rezgui. 

 

- Sołtys Agata Rezgui: Drodzy Państwo, ja może powiem tak, bo ja rozmawiałam z prezesem MPK.  

Jak ja rozmawiam z kimkolwiek to ja zadaję pytania na około, 360 stopni. Uważam jedno – jeżeli prezes 

MPK twierdzi, że wysłał tutaj kursy do gminy to ja nie wiem… Ja za chwilę jadę do prezesa MPK, żeby 

mi potwierdził kiedy to wysłał, bo ja uważam, że to jest stosowne, dlatego uważam, że proszę stosować 

pytania otwarte i więcej dobrej woli, bo wiem, że Pani Wójt ma dobrą wolę, bo nie ukrywam, że nie – 

ma bardzo dobrą wolę. Ja non stop, że tak powiem, jestem pytana o różne rzeczy co się dzieją w gminie 

i niczego nie wiem – czy przyszedł ten wniosek, czy nie przyszedł, czy on jest itd. Proszę o sprawdzenie 

i ewentualnie rozmowę z MPK czy to zostało zrobione. To jest taka rozmowa – nie wiemy, wiemy, nie 

wiemy – takie przepychanki. Ja uważam, że jeżeli jest interpelacja mieszkańców, drodzy Państwo, to 

nie jest mój wymysł jako sołtysa, że sobie wymyślam autobusy w sobotę. Chodzi o to, że po prostu 

chciałabym ten temat już skończyć, bo już mi się po prostu nie chce na ten temat więcej rozmawiać. 

Dziękuję, to jest pierwsze. Po drugie, jeśli chodzi o Izbę Tradycji, dziękuję Panu radnemu 

Kaźmierczakowi, że dba o dobro mieszkańców Gminy Gniezno jak i również młodzieży, bo uważam 

jedno, że żyjemy w bardzo ciężkich czasach i trzeba edukować tą młodzież i wspierać takie właśnie 

różnego rodzaju inicjatywy Izby Pamięci. Wymagamy, że chcielibyśmy wiedzieć kiedy będzie 

rozstrzygnięcie – konkretną datę, żebyśmy wiedzieli co robić, bo to są różne rzeczy, formy zakupów 

wstrzymywane i różnego rodzaju spraw, a my nie wiemy o czym mówimy niejednokrotnie, więc 

uważam, że więcej takiego entuzjazmu i więcej takich pytań otwartych proszę.  

My jako sołtysi potem stajemy i nie wiemy o czym my w ogóle rozmawiamy, o czym mówimy itd. 

Przepraszam, że tak powiedziałam, ale tak czuję. Dziękuję bardzo. 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Pani sołtys. Czy Państwo radni, Państwo sołtysi jeszcze 

w tym punkcie chcieliby zabrać głos? Czy Pani Wójt się chciała odnieść? 

Szanowni Państwo, jeżeli nie ma już więcej zapytań i wolnych głosów, przechodzimy do punktu 8. 

 

8. Zakończenie obrad LXII sesji Rady Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam LXII sesję Rady 

Gminy Gniezno. Kolejna sesja wynikająca z planu pracy Rady odbędzie się w dniu 30 marca, czyli w 

ostatni czwartek miesiąca. Dziękuję Państwu za udział. Dziękuję wszystkim, którzy obserwowali 

transmisję sesji w Internecie. 

 

Obrady LXII sesji Rady Gminy Gniezno zakończono o godz. 14.22. 

 

 

          Protokolant:           Obradom sesji przewodniczył: 

         Monika Salska         Mariusz Nawrocki 

                  oraz                    Przewodniczący Rady Gminy Gniezno 

      Monika Ofertowicz  

Biuro Rady Gminy Gniezno      


